

DOI: 10.18572/1812-3929-2017-23-15-19

О правах вексельного кредитора в случае банкротства обязанных по векселю лиц



ТИГРЯНЯН АРТАК РАЗМИКОВИЧ,
доцент кафедры банковского права
и финансово-правовых дисциплин
Академии народного хозяйства и государственной службы
при Президенте Российской Федерации,
кандидат юридических наук

✉ tigranjan@mail.ru

Тигрянян А.Р.

О правах вексельного кредитора в случае банкротства обязанных по векселю лиц

В рамках настоящей статьи рассматриваются вопросы, связанные с досрочным предъявлением векселя к платежу в случае введения процедуры банкротства в отношении обязанных по векселю лиц (векселедателя, индоссанта, авалиста векселедателя).

Ключевые слова: вексель, индоссант, аваль, несостоятельность, обеспечение обязательств, досрочное предъявление векселя.

Tigranyan Artak R., Assistant Professor of the Department of Banking Law and Financial and Legal Disciplines of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration, Candidate of Legal Sciences

On a Bill Creditor's Rights in Case of Insolvency of Parties Liable under a Bill

Present article deals with the issues related with the advanced presentation of a promissory note for payment in case of bankruptcy proceedings of a promissory note maker (promissory note issuer, indorser, guarantor of a bill of exchange).

Key words: promissory note, indorser, guarantee of a bill of exchange, security of obligations, advanced presentation of a promissory note.